
صفحه 7
 شنبه ۴ اسفند ۱۳۹7 

۱7 جمادی الثانی۱۴۴۰ -شماره ۲۲۱۳۱

شهرستان ها
Shahrestan@Kayhannews.ir

کوتاهازشهرستانها

کاهش سهمیه آرد، صف را
 به نانوایی های مازندران برگرداند

کاهش سهیمه آرد و به دنبال آن تعطیلی برخی نانوایی ها از جمله 
نانوایی های آزادپز در مازندران ســبب شــد تا در دو هفته گذشته به 
تدریج بر صف نانوایی ها در مناطق مختلف استان افزوده و سبب گلایه 

شهروندان شود. 
مازنیها که از چند سال پیش به دنبال آزادسازی نرخ آرد و راه اندازی پرشمار 
نانوایــی آزادپز از صف های طولانی برای خرید نان پس از حدود چند دهه رها 
 شده بودند، بار دیگر این روزها خاطره صف های طولانی برایشان زنده شده است.
تعدادی از نانواهای آزادپز در شهرهای مختلف مازندران کاهش سهمیه آرد را علت 
 اصلی کم شدن زمان پخت و تشکیل صف های طولانی جلوی نانوایی ها اعلام کردند.
اگرچه این افراد می گویند که سهمیه آردشان به سبب زیاد شدن شمار نانوایی های 
آزادپز کم شده ولی واقعیت این است که همه این واحدها دارای مجوز قانونی با 

سهمیه مصوبند و متناسب با نیاز مصرفی شهروندان راه اندازی شده اند.
رئیس اتحادیه خبازان مازندران از نصف و نیمه شدن سهمیه آرد نانوایی های 
آزادپز به عنوان علت اصلی تشکیل صف های طولانی جلوی نانوایی ها نام برد و 

گفت که حتی برخی نانوایی ها به علت کم شدن سهمیه تعطیل شده اند.
اصغر محمودی، افزود: کاهش سهمیه آرد واحدهای آزادپز بر اساس بخشنامه 
شرکت غله در حالی به نصف تا یک سوم کاهش یافت که میزان مصرف استان 

به دلیل مسافرپذیری بالا است.
وی با اعلام این که نانوایی های آزادپز حدود یک سوم نان مورد نیاز استان 
را تامین می کنند، گفت: مسئولان باید از اقدام مشابه در استان گلستان برای کم 
کردن سهمیه آرد نانوایی ها درس می گرفتند و اجازه نمی دادند این اتفاق بیفتد.
محمــودی توضیح داد: در برخی از اســتان ها از جمله گلســتان که مانند 
مازندران زیر نظر شــرکت غله منطقه 2 قرار دارد، پیشتر سهمیه آرد را کاهش 
دادند و با اعتراض نانواداران و پیگیری مسئولان استانی به حالت اولیه برگشت.
به گفته این مسئول، هر نانوایی آزادپز تا حدود سه ماه پیش 15 تا 20 کیسه 
سهم پخت داشت که از آن زمان به بعد این میزان کاهش یافته و اکنون به یک 
سوم رسیده است. مدیرعامل شرکت غله و خدمات بازرگانی منطقه 2 کشور هم 
با تایید تعطیلی برخی واحدهای آزادپز و تشکیل شدن صف های طولانی درجلوی 

نانوایی ها، علت آن را کاهش سهمیه نانوایی ها درطرح ساماندهی بیان کرد.
ســید محمد جعفری گفت: در مازندران افزون بر پنج هزار و 300 نانوایی 

فعال است که یکهزار و 700 واحد آزادپرند.
وی اضافه کرد: با اجرای طرح ســاماندهی نانوایی آزادپز در ســطح کشور، 
سهمیه این واحدها نسبت به گذشته کاهش یافت و برخی از این واحدها برای 

تامین آرد با مشکل مواجه شدند.
این مسئول گفت: استانداری مازندران در حال رایزنی برای افزایش سهمیه 

آرد نانوایی های آزاد پز به دلیل مسافرپذیر بودن استان است.
مدیرعامل شــرکت غلــه و خدمات بازرگانی منطقه 2 کشــور پیش بینی 
 کرد این مشــکل تا زمان افزایش سهمیه آرد برای نانوایی های آزادپز ادامه یابد.
بر اساس آمارهای رسمی در مازندران به ازای هر 750 نفر جمعیت یک نانوایی 
وجود دارد که به معنای دو برابر بودن تعداد نانوایی ها در این اســتان نسبت به 
میانگین کشــوری اســت. در کشــور به ازای هر یکهزار و 350 نفر یک نانوایی 

وجود دارد.
علت زیاد بودن تعداد نانوایی ها در مازندران گردشگرپذیر بودن این استان در 
طول ایام سال است. بر اساس آمارهای رسمی مازندران سالانه میزبان دستکم 

50 میلیون نفر شب مسافر و گردشگر است.
ظاهرا طرح ســاماندهی ســهمیه آرد نانوایی های آزادپز به صورت یکسان 
در کشــور در حالی به اجرا گذاشته شده است که گردشگرپذیر بودن مازندران 
محاســبه نشــده اســت. به عبارتی زیاد بودن تعداد نانوایی نسبت به جمعیت 
مازنــدران باعث شــد تا ســهمیه آرد آنها به یک ســوم قبل کاهــش یابد در 
 حالی که میانگین کشــوری کاهش ســهمیه تا حدود 50 درصد بوده اســت.

مســئولان دســت اندرکار در مازندران می گویند که با اجرای طرح ساماندهی 
سهمیه بندی، میانگین میزان سهمیه آرد هر نانوایی در کشور بین 8 تا 10 کیسه 

است ولی در مازندران به 4 تا 5 کیسه در روز رسیده است.
کارشناســان اقتصادی هشدار می دهند که کاهش سهمیه آرد نانوایی ها به 
یک سوم سبب می شود تا در آینده نزدیک تعداد زیادی از این واحدها از صرفه 
اقتصادی خارج شده و تعطیل شوند.  به اعتقاد این کارشنان، چنانچه وضعیت به 
مرحله تعطیلی نانوایی برسد، حل مشکل پیچیده تر خواهد شد. این کارشناسان 
پیشنهاد می دهند: افزون بر نظارت قوی تر بر نانوایی ها برای افزایش کیفیت پخت 
نان، تعدیل سهمیه نیز بر اساس نیاز جمعیت ثابت و سیار هر منطقه تعیین شود 
تا مشکلات بعدی بروز نکند. کارشناسان معتقدند در صورتی که تعطیلی نانوایی ها 
به سبب نداشتن صرفه اقتصادی اجتناب ناپذیر شود، در نبود مجتمع های صنعتی 
تولید نان و یا جایگزین های دیگر، فضای رقابتی که در چند ســال گذشته بین 
نانوایی ها برای افزایش کیفیت نان شکل گرفته بود از بین رفته و کابوس پخت 

نان های بی کیفیت بار دیگر بازخواهد گشت.

با حضور معاون رئیس  جمهوری و رئیس  سازمان محیط زیست 
و استاندار گیلان به صورت همزمان تصفیه خانه سه بیمارستان 

استان گیلان در رشت به بهره برداری رسید. 
ســه پروژه زیست محیطی دانشــگاه علوم پزشــکی گیلان شامل 
تصفیه خانه فاضلاب بیمارستان های امام خمینی)ره( شهرستان صومعه سرا، 
17 شــهریور شهرستان رشت و سید الشهدا )ع( شهرستان لاهیجان به 
صورت همزمان با حضور عیسی کلانتری معاون رئیس جمهوری و مصطفی 

سالاری استاندار گیلان در بیمارستان 17 شهریور رشت افتتاح شد. 
برای ساخت این پروژه ها حدود 17 میلیارد ریال هزینه شده است.

 باتوجه به اینکه راه اندازی تصفیه خانه فاضلاب بیمارستانی در راستای 
حفظ و صیانت از محیط زیست است، هیچ بیمارستانی در گیلان بدون 

داشتن تصفیه خانه افتتاح نخواهد شد.

معیشتی  کارت  از صدور  اردبیل  شهردار 
به رانندگان تاکسی خبر داد و گفت: به دنبال 
و  رئیس ســازمان شهرداری ها  پیگیری های 
دهیاری های کشور با هدف حمایت از رانندگان 
تاکسی و حفظ کرامت آنها کارت معیشتی به 

این قشر صادر می شود. 
حمیــد لطف الهیــان، افزود: هــدف از صدور 
کارت های معیشــتی بعد از توزیع لاستیک رایگان 
حمایت از رانندگان تاکسی و  مساعدت در تامین 

هزینه بیمه رانندگان تاکسی است.
وی با اشاره به ارایه لایحه افزایش نرخ تاکسی ها 
به شورای شهر بیان کرد: درخواست افزایش نرخ به 
شورا ارایه شده و از ابتدای سال 98 اعمال می شود.

وی از نوسازی 674 دستگاه خودرو فرسوده در 
سال 97 خبر داد و افزود: در زمینه توزیع لاستیک 
رایگان نیز تاکنون بیش از ســه هزار و 500 حلقه 
لاســتیک در بین رانندگان تاکســی، 500 حلقه 
لاســتیک اتوبوس و 750 حلقه برای خودروهای 

باری توزیع شده است.
 شــهردار اردبیل حمایت از رانندگان تاکسی 
در شــهر اردبیل را مهم دانست و تصریح کرد: این 
حمایت ها همچنان تداوم خواهد داشت و تلاش و 
جدیت بر این اســت تا با این حمایت ها زمینه ساز 
ارائه خدمات مناسب این قشر به شهروندان باشیم.

رئیس  ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
سمنان از رشد ۱۲ برابری تعداد معادن استان 
طی دوران انقلاب اسلامی خبر داد و گفت: سه 
هزار و ۶۰۰ نفر طی چهار دهه اخیر در معادن 

استان مشغول کار شدند.
بهروز اســودی در کارگــروه معادن به میزبانی 

سالن صنعت، معدن و تجارت استان سمنان بابیان 
اینکه ســه هزار و 600 نفر طی چهار دهه اخیر در 
معادن استان مشغول کار شدند، ابراز داشت: تعداد 
معادن در حالی به 600 مورد رســید که این تعداد 

قبل از انقلاب 50 معدن را شامل می شد.
وی با بیان اینکه مقایسه آمارها رشد 12 برابری 

کارخانه »استیل کرد« شهرستان دره شهر 
لاســتیک  مفتول  تولیدکننده  بزرگ ترین 
خودروهای ســواری در خاورمیانه به مرحله 

راه اندازی آزمایشی رسیده است. 
شرکت ماداکتو استیل کرد با هدف تولید اولین 
خط ســیم فولادی مورد اســتفاده در تایر رادیال 
فعالیت خود را از سال 1389 آغاز کرد و اردیبهشت 
1390 نیز پروژه احداث کارخانه با ظرفیت سالیانه 
10 هزار تن در زمینی به مســاحت 450 هزار متر 
مربع در شــهرک صنعتی دره شهر در استان ایلام 

اجرایی شد.
برای نخستین بار در کشور نخ تایر خودرو با عزم 
جوانان این مرز و بوم در این کارخانه تولید می شود.

معاون امور عمرانی استاندار ایلام در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: کارخانه استیل کرد 
دره شهر آینده ای روشن را پیش روی توسعه استان 

در زمینه فناوری این محصول گذاشته است.
احمد کرمی افزود: حدود 23.8 میلیون یورو در 

این کارخانه سرمایه گذاری ارزی انجام شد و 250 
میلیارد ریال نیز هزینه ساخت سوله ها و تجهیزات 

عمرانی احداث شده در این کارخانه بوده است.
وی ادامــه داد: تفاوتی که این مجموعه با دیگر 
کارخانه هــا دارد این اســت که تمــام دانش فنی 

خریداری و بومی سازی شده است.
معاون اســتاندار ایلام افــزود: این واحد بزرگ 
تولیدی زمینه اشــتغال بیش از یک هزار نفر را به 

صورت مستقیم و غیرمستقیم فراهم می کند.
کرمی اظهار داشت: با تولید انبوه این محصول 
عــلاوه  بــر تامیــن 100 درصد خــوراک صنایع 
لاستیک سازی سالانه 10 میلیون دلار برای کشور 

صرفه جویی ارزی دارد.
وی عنوان کرد: این کارخانه با تولید سالانه 10 
هزار تن ســیم استیل کرد نیاز کشور را به واردات 

این محصول برطرف می سازد.
معاون عمرانی استاندار ایلام افزود: این کارخانه 
به تولید آزمایشی رسیده و به زودی توسط مسئولان 

کشوری افتتاح می شود.
معــاون صنعت معدن و تجارت ایلام نیز یادآور 
شــد: این محصول پیش از این وارد می شــد که با 
راه انــدازی این واحد صنعتی و بــا تکیه بر دانش 
بومی نیاز داخلی کشور را در صنایع لاستیک سازی 

برطرف می کند.
رضا محمدرحیمی افزود: این کارخانه می تواند 
نقش به ســزایی در جلوگیری از خروج ارز ناشی از 

خرید مواد اولیه و محصول خارجی داشته باشد.
هم اکنــون اســتیل کرد مــورد اســتفاده در 
کارخانه هــای لاستیک ســازی وارداتی بــوده و از 
کشــورهای اروپایی و شرق آســیا تأمین می شود، 
خط تولید این شرکت با ظرفیت بالا و با دارا بودن 
ماشین آلات مختلف کشش و ســیم بافی، قابلیت 
تولید در سایز و ساختارهای مختلف جهت استفاده 
در تایر خودروهای ســواری و باری سبک را دارا و 
نیاز کارخانجات تولید لاســتیک داخلی را پوشش 

خواهد داد.

بیش از 5۰ کارگر شرکت فولاد زرند ایرانیان 
در رابطه با خواســته های صنفی و وضعیت 
استخدامی ها مقابل دفتر مرکزی این شرکت در 
کرمان اجتماع کردند و نسبت به این وضعیت 

گلایه داشتند. 
این کارگران که برخی بیش از پنج سال سابقه 
فعالیت در شرکت فولاد زرند را دارند خواستار توقف 
برخی استخدام های غیر بومی و داشتن امتیاز نسبت 

به افراد فاقد سابقه در این شرکت شدند. 
این افراد با  اشاره به شرایط آلایندگی و برداشت 
از منابع طبیعی شهرستان زرند گفتند: مردم زرند 
ویژگی های استخدامی در این کارخانه را دارند اما 
متاسفانه همچنان در بخش های غیر تخصصی نیز 

از نیروهای غیر بومی استفاده می شود. 
آنان همچنین خواســتار رسیدگی به مطالبات 
پرداختی ها، بیمه و تعیین تکلیف و تغییر وضعیت 
کارگــران روزمــزد و پیمانکاری به قــراردادی در 

استخدامی ها شدند. 
یکــی از کارگــران به نمایندگــی از نیروهای 
پیمانکاری شــرکت فولاد زرند ایرانیان به خبرنگار 
ایرنــا گفت: در آزمون اســتخدامی اخیر شــرکت 
کردیم و کارگران با ســابقه شرکت در این آزمون 
پذیرفته نشدند و افرادی غیربومی از دیگر استان ها 
و شهرســتان ها با داشتن اولویت استخدام شدند و 

اکنون مشغول به کار هستند. 
سید مجتبی حســینی افزود: متاسفانه برخی 
از کارگران شــرکت فولاد زرنــد که با وجود اینکه 
آلایندگــی و ضرر و زیان ایــن کارخانه به دام ها، 
محصولات کشــاورزی و هوای این منطقه آسیبی 

جدی وارد کرده از مزایای  اشــتغالزایی این شرکت 
بی بهره مانده اند. 

وی اظهار داشت: خانواده و نزدیکان برخی افراد 
بومی در این کارخانه نقص عضو شدند اما همچنان 

در صف انتظار استخدامی قرار دارند. 
این کارگر بومی شــرکت فــولاد زرند ایرنیان 
تصریح کرد: بیش از پنج سال پیش مسئولان شرکت 
میدکو و فولاد زرند وعده استخدامی در این شرکت 
را به نیروهای پیمانکاری داده اند و تاکنون اجرایی 

نشده است. 
وی افــزود: بــرای اغتشــاش و بی ادبی جمع 
نشــده ایم و می خواهیم از خواسته به حق صنفی 

خود دفاع کنیم. 
یکی دیگر از کارگران کارخانه فولاد زرند ایرانیان 
گفت: بیش از چهار ســال در این شرکت فعالیت 
می کنم و در برخی اوقــات پرداختی حقوقمان از 
ســوی پیمانکار بیش از چهار ماه معوق می شود و 

بیمه ما به صورت منظم پرداخت نمی شود. 
امیــد متصــدی زاده اضافه کــرد: نیروهای 
استخدامی کارفرمایی جدید اینک به محل وارد 
شده و کاربری کمتری دارند و تمامی فعالیت ها 
بــر عهده نیروهای پیمانکاری اســت که تعیین 

تکلیف نشده اند. 
وی گفت: مسئولان شــرکت وعده پیگیری و 
استخدامی نیروهای پیمانکاری را می دهند و تاکنون 

در این زمینه اقدامی انجام نشده است. 
این کارگر بومی زرند ادامه داد: افرادی که شرکت 
را ساختند و بومی منطقه هستند استخدام نمی شوند 
در حالی که افراد غیر بومی و بدون ســابقه فعالیت 

به عنوان نیروی کارفرمایی  اشتغال به کار شدند. 
مشــاور مدیرعامل میدکو در امور انتظامی نیز 
بیان کرد: با تدبیر مدیریت ارشد این شرکت با اتمام 
فعالیت پیمانکاری و بیکاری کارگران آن، تا رسیدگی 
به وضعیت کامل افراد در بخش های دیگر پیمانکاری 

 اشتغال به کار می شوند. 
هوشنگ پوررضاقلی با  اشاره به ساختار کارفرمایی 
و پیمانکاری شرکت فولاد زرند ایرانیان عنوان کرد: 
سیاست میدکو و زیســکو )فولاد زرند ایرانیان( بر 
بومی گزینی و اشــتغالزایی در منطقه اســت و در 
استخدامی ها افراد ساختار پیمانکاری امتیازی ویژه 

در مقایسه با افراد خارج از شرکت دارند. 
وی ادامه داد: اما کارگران پیمانکاری شــرکت 
فــولاد زرند ایرانیان تمایــل دارند بلافاصله پس از 
اتمام هر پروژه وارد ســاختار کارفرمایی شــوند و 
توجهی به آمادگی برای اســتخدام و افتتاح کامل 

این شرکت ندارند. 
مشــاور مدیرعامــل میدکو در امــور انتظامی 
گفــت: افراد معترض علاوه  بر تضمین اســتخدام، 
درخواســت هایی برای پرداخت معوقــات خود از 
پیمانکار داشتند که توسط مسئولان منابع انسانی در 
این شرکت و شهرستان زرند و هماهنگی با پیمانکار 

این مشکلات بررسی و برطرف می شود. 
وی با  اشــاره به خواسته بومی گزینی معترضان 
افزود: تمامی نیروهای کارگری، 98 درصد از افراد 
کارشــناس به بالا بومی شهرســتان زرند هستند 
و تعداد افراد غیربومی در مدیریت ارشــد شرکت 
فولاد زرند ایرانیان نیز به تعداد انگشتان یک دست 

نمی رسد. 

به همت محققان استان فارس از راه اندازی 
در  گانودرما  قارچ  پرورش  بزرگترین مجتمع 
قارچ های  پادشاه  پرورش  و  جنوب کشــور 

دارویی در شهرستان فسا خبر داد. 
کارشناس مسئول گل و گیاهان زینتی و قارچ 
خوراکی جهاد کشاورزی فارس اظهار کرد: بزرگترین 
مجتمع پرورش قارچ گانودرما در جنوب کشور در 
هــزار و 600 مترمربع زیربنا و با ظرفیت تولید 10 

هزار بسته کمپوست به بهره برداری رسید.
عبدالکریــم طاهری مهر ، بــا بیان اینکه قارچ 
گانودرما در طب ســنتی دنیــا قدمتی چهار هزار 
ســاله دارد، ادامه داد: در کشــور چین این گیاه به 
دلیل خاصیت درمانی فراوان به پادشــاه قارچ های 

دارویی شهرت دارد.
وی افزود: در کشور ما کمتر از 10 سال است که 
فناوری پرورش این قارچ مورد توجه قرار گرفته است.

محســن پرهیزی، عضو تیم تحقیقات پرورش 
قارچ گانودرما در فســا بیان کرد: از دو سال پیش 
تحقیقات خود را بر پرورش قارچ های دارویی متمرکز 
کردیم و پس از موفقیت در پرورش قارچ گانودرما 

در مقیاس تحقیقاتی، توانستیم این گیاه ارزشمند 
را به تولید انبوه برسانیم.

وی گفــت: این قارچ در بســته های مخصوص 
کمپوســت و در سالن های سرپوشــیده با کنترل 
 میــزان دمــا و رطوبت پــرورش داده می شــود.

پرهیــزی اضافه کــرد: بذر قــارچ گانودرما که در 
بسته های کمپوست تزریق شده است، با قرار گرفتن 
در شــرایط مطلوب از نظر دما و رطوبت رشد کرده 

و جوانه می زند.
وی تصریح کرد: وقتی جوانه های قارچ گانودرما 
به رشد کافی رسیدند برداشت آن ها آغاز می شود.

پرهیــزی افــزود: قارچ ها پس از برداشــت در 
دســتگاه خشــک کن مواد غذایی و در دمایی 50 
درجه سانتیگراد خشــک شده و سپس به صورت 

پودر درمی آید.
حسن اسماعیلی، یکی دیگر از اعضای این تیم 
تحقیقاتی نیز گفت: از مرحله قرار گرفتن کمپوست 
در سالن های پرورش تا برداشت قارچ حدود چهار 

ماه طول می کشد.
وی بــا بیان اینکه این قارچ در دمای 25 درجه 

سانتیگراد نیز به رشــد خود ادامه می دهد، اضافه 
کرد: راه اندازی این واحد تولیدی در شهرستان فسا 
می تواند نویدبخش راه اندازی صنعت پررونق پرورش 
قارچ گانودرما در شهرســتان های گرمسیر فارس و 

استان های جنوبی کشور باشد.
اسماعیلی ادامه داد: این مجتمع در حال حاضر 
توان تولید سالانه دو تن پودر قارچ گانودرما را دارد 
که در صورت حمایت مســئولان این میزان به دو 

برابر قابل افزایش است.
محمدرضا اکبری، کارشــناس طب سنتی هم 
بیان کرد: قارچ گانودرما دارای ارزش دارویی فراوان 
بوده و در درمان بسیاری از بیماری ها کاربرد دارد.

وی افزود: در طب سنتی، این گیاه برای کاهش 
قند خون و فشار خون، افزایش پلاکت، درمان کبد 
چرب، زخم معده، بیماری های کلیه و ضعف اعصاب 

تجویز می شود.
اکبری ادامه داد: بهترین شیوه مصرف قارچ 
گانودرمــا به صورت دمنــوش و حداکثر میزان 
مصرف روزانه برای هر بیمار حدود پنج تا هفت 

گرم است.

گرفتن  قــرار  گفت:  ورامین  شــهردار 
کارتن خواب ها و کودکان کار در ســر چهار 
راه های این شهرستان به یک معضل مهم برای 

شهروندان تبدیل شده است.
حسین دهقان ، درباره نحوه سازماندهی کودکان 
کار و کارتن خواب ها در این شهرستان اظهار کرد: 
شــهرداری به تنهایــی نمی تواند کــودکان کار را 
جمع آوری کند. شــهرداری برای اجرای طرح دوم 
جمع آوری کودکان که مشکلاتی را برای شهروندان 
به همراه داشــته، به فرمانداری نامه زده است که 
امیدواریم هرچه سریع تر با جمع آوری آنها موافقت 

کنند تا مشکلات مردم برطرف شود.
شــهردار ورامین ادامه داد: ســه مــاه پیش با 
هماهنگی های فرمانــداری، طرح جمع آوری برای 
کودکان کار به اجرا گذاشــته شد و تعدادی از این 
کودکان که اتباع خارجی بودند به اردوگاه عسگرآباد 
تحویل داده شدند و بقیه کودکان که ایرانی بودند 
به اورژانس اجتماعی شهرستان تحویل داده شدند.

وی با یادآوری اینکه گرمخانه شهرداری ورامین 
از دو دوره قبل شــورای اسلامی شهر وجود داشته 
اســت، بیان کرد: بنده به عنوان شهردار و منتخب 
مردم باید به صورت شــفاف با مردم صحبت کنم و 
آنها نیز اطلاع داشته باشند که گرمخانه شهرداری 
حتی موکت و لوله کشــی گاز هم نداشــته و فقط 
یک تابلو رنگ و رو رفته وجود داشت که بر سر این 

گرمخانه موجود بود.
دهقان خاطرنشان کرد: با همت کارگران خدمات 
شهر توانستیم در کمترین زمان ممکن، این گرمخانه 
خراب و ویران را به یک مکان که در شأن این خطه 
است تبدیل و با وجود بخاری های گازی و پتو، مکانی 
امن و گرم را در دو بخش مردان و زنان ایجاد کنیم.

وی در پاسخ به انتقاد برخی شهروندان و کاربران 
فضای مجازی درباره نبود ســرویس بهداشــتی و 
حمام در گرمخانه شــهرداری، توضیح داد: با توجه 
به درخواست شــهروندان و با حجم فراوان کارتن 
خواب ها، ســرویس بهداشتی در چند قدمی همان 
گرمخانه ســاخته شــد اما حمام وجود ندارد که 
امیدواریم در آینده نزدیک حمام نیز احداث بشود.

ساری- خبرنگارکیهان: احمد حســین زادگان استاندار مازندران از 
افتتــاح همزمان 91 پروژه جهاد کشــاورزی در مجتمع پرورش مرغ مادر 

»زرین پر« در ساری خبر داد.
مجتمع پرورش مرغ مادر »زرین پر« در روستای سلیمان محله بخش 
رودپی جنوبی ســاری به بهره برداری رسید که برای اجرای این پروژه 300 
میلیارد ریال هزینه شد که از این میزان بیش از 60 میلیارد ریال تسهیلات 
بود. این واحد ظرفیت تولید سالانه 75 هزار قطعه مرغ مادر را دارد و برای 

75 نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی شده است.
افتتاح دو پروژه پرورش ماهی

در ایام دهه فجر دو پروژه تولید ماهی سرد آبی به ظرفیت تولید سالانه 
100 تن در شهرستان آمل افتتاح شد.

مدیرجهاد کشــاورزی گفت: 112 واحد فعال با تولید 7 هزار تن ماهی 
هزل آلا در این شهرستان در حال فعالیت است. 

سیدحسین اســلامی با بیان اینکه این شهرســتان رتبه اول پرورش 
ماهیان سرد آبی استان را به خود اختصاص داده، افزود: 510 نفر در مزارع 
پرورش ماهی این شهرستان مشغول بکار هستند. وی گفت: سیاست توسعه 

آبزی پروری از اهداف بخش کشاورزی این شهرستان است.
تجهیز به دوچرخه هوشمند

یزد- خبرنگارکیهان: معاون شهرســازی و معماری شهر یزد گفت: 
برای ارتقای فرهنگ دوچرخه سواری، شهر یزد به 600 دوچرخه هوشمند، 
مجهز می شــود. مجتبی فرهمند گفت: محدوده مرکز شهر یزد  با اولویت 
حرکت پیاده طراحی شده و راه اندازی ایستگاه های دوچرخه در دستور کار 
است و در این راستا تاکنون قرارداد 20 ایستگاه دوچرخه منعقد شده است.

وی گفته: این مسیر 9 کیلومتری می تواند تعداد زیادی از محله های یزد 
را از یک فضای پیاده محور بهره مند کند و تلاش شــده در این مسیر برای 

همه گروه های سنی به ویژه کودکان، امکانات فراهم کنیم.
کتابخانه سیار شناور

اهواز- خبرنگارکیهان: مدیرکل کانون پــرورش فکری کودکان و 
نوجوانان خوزستان گفت: با پیشنهاد کانون  پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
خوزستان و مساعدت فرمانداری شادگان اولین کتابخانه سیار شناور کانون 
پرورش فکری خوزســتان  در راستای خدمت رسانی به کودکان و نوجوانان 

روستاهای مجاور تالاب شادگان راه اندازی می شود.
وحید کیانی با اشاره به این که این کتابخانه شناور، کتاب های تولید شده 
کانون را به دســت کودکان و نوجوانان خواهد رساند افزود: در این نشست 
همچنین برای تامین یک دســتگاه نقلیه سواری جهت راه اندازی کتابخانه 
ســیار نیز توافق های اولیه صورت گرفت. وی یادآور شد: در صورت تامین 
خودرو از سوی فرمانداری شادگان در سال 1398 شاهد آغاز به کار کتابخانه 

سیار کانون در این شهرستان خواهیم بود.
اعتبار ساخت سریال

اردبیل- خبرنگارکیهان: استاندار اردبیل از اختصاص 50 میلیارد ریال 
اعتبار برای ساخت سریال شاه اسماعیل صفوی خبر داد. اکبر بهنامجو گفت: 
این  پروژه بزرگ تلویزیونی توسط صدا و سیمای مرکز اردبیل ساخته می شود.

وی گفت: 4800 میلیارد ریال برای توسعه زیرساخت ها و 2200 میلیارد 
ریال برای پایاب سد گیوی نیز اختصاص یافت.

ساماندهی اشیای تاریخی
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری استان اردبیل 
از ساماندهی 750 قلم اشیای تاریخی جهت ثبت در سامانه جام خبر داد.

نادر فلاحی گفت: این تعداد شیای تاریخی برای ثبت در سامانه جامع 
اموال منقول تاریخی و فرهنگی ســاماندهی شده است. وی افزود: اقدامات 
مورد نیاز برای تحقق نهایی این امر از قبیل عکس برداری، تهیه شناسنامه و 

مستندسازی توسط کارشناسان باستان شناسی انجام پذیرفته است.
بهره برداری از 3۰ پروژه آبی

اراک- خبرنگارکیهان: مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب روستایی 
اســتان مرکزی گفت: طی دهه فجر سال جاری بیش از 30 پروژه آبرسانی 

روستایی در استان مرکزی مورد بهره برداری قرار گرفت.
یوسف عرفانی اظهار داشت: این پروژ ه ها در شهرستانهای اراک، ساوه، 
شازند، خمین، محلات، دلیجان، فراهان، تفرش و کمیجان با اعتباری بالغ 

بر 80 میلیارد ریال به بهره برداری رسیده است.
وی افزود: با افتتاح این پروژه های آبرسانی روستایی 33 روستا با جمعیتی 

بالغ بر 12 هزار و 804 نفر از مزایای طرح های آبرسانی بهره مند شده اند.
انتقال خودرو فرسوده به پارکینگ

اصفهان- خبرنگار کیهان: مدیر کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری 
شــهرداری اصفهان گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون تعداد 40 دستگاه 
خودرو فرسوده رها شده در سطح معابر عمومی شهر توسط اکیپ های رفع 
تخلفات شهری اصفهان جمع آوری و به پارکینگ های مجاز انتقال یافته است.
حسن محمدحسینی اظهار کرد: یکی از مشکلات و معضلات سطح معابر 
یا محله های شهر، وجود خودروهای فرسوده رها شده است که باعث به وجود 
آمدن مشکلات مختلفی به لحاظ ایجاد نازیبایی در شهر و همچنین نظافت 
اطراف آن محدوده می شــود. وی افزود: با توجه به اینکه اصفهان شــهری 
گردشــگر پذیر بوده است و حساسیت  ویژه ای بر زیبایی مناظر شهر وجود 
دارد، شهرداری اصفهان به مقوله جمع آوری خودروهای فرسوده رها شده در 

سطح شهر با دریافت دستور مقام قضایی ورود پیدا کرده است.
طرح ایران یار

یاسوج- خبرنگار کیهان: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشــت: طرح ایران یار در اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد اکنون در حال اجرایی شدن است، که در این طرح دانش آموزان 

با حضور در واحدهای تولیدی با نحوه تولید آشنا می شوند. 
پروانه نیک مرام گفت: چهار هزار نفوذ در طرح اشتغال روستایی، عشایری 
500 نفر در طرح فراگیر و 632 نفر مشــاغل خانگی در استان کهگیلویه و 
بویراحمد پیش بینی شــده است.  وی گفت: 306 میلیارد تومان تسهیلات 
ارزان قیمت از محل اعتبار اشتغال روستایی، عشایری به این استان اختصاص 

یافته که تاکنون از این اعتبار مبلغ 107 میلیارد تومان جذب شده است.
افتتاح 5 پروژه 

خرم دره- خبرنگار کیهان: پنج پروژه ورزشی، پزشکی و آبرسانی با 
حضور مسئولان شهرستان خرم دره به بهره برداری رسید.

باشگاه سوارکاری سام با اعتبار هشت میلیارد ریال و مساحت 6 هزار متر، 
مجموعه تفریحی و گردشگری باران در زمینی به مساحت 7000 مترمربع و 
زیربنا 900 مترمربع با اعتباری بالغ بر 10 میلیارد و 375 میلیون ریال توسط 
بخش خصوصی، مرکز فیزیوتراپی جمعیت هلال احمر شهرستان خرم دره، به 
مساحت 140 متر مربع فاز اول 4 کابین با اعتبار 260 میلیون تومان و توسعه 
آن در فاز دوم با اعتبار 270 میلیون تومان که به 8 کابین افزایش می یابد 
و پروژه اصلاح شبکه آبرسانی )تامین و تقویت فشار شبکه و استاندارسازی 
شبکه( به طول 615 متر و تعویض انشعابات فرسوده با اعتبار یک میلیارد  

و380 میلیون ریال از جمله پروژه هایی بود که به بهره برداری رسید.
یادواره شهدای ۲9 بهمن

تبریز- خبرنگار کیهان:  یادواره شــهدای 29 بهمن تبریز در مسیر 
مســجد قزل لی، میادین اصلی تبریز و »ســرای مظفریه« بازار قدیمی این 

شهر، برگزار شد. 
دبیر این یادواره گفت: برای بزرگداشت شهدای این روز نمایش خیابانی، 

سرودهای انقلابی و توزیع جهیزیه در نظر گرفته شده است.
صیاد ندیمی افزود: تمبر یادواره شهدای 29 بهمن تبریز نیز رونمایی شد.
وی تصریح کرد: در جریان برپایی این یادواره، در محل شهادت شهید 
»تجلا« در روبه روی مسجد »قزل لی« نمایش خیابانی اجرا و در میادین اصلی 

شهر سرودهای انقلابی توسط گروه های رزم نواز، نواخته شد.
کارت پرواز هواپیما

* با الکترونیکی شدن کارت پرواز در فرودگاه بین المللی تبریز، مسافران 
صندلی پرواز خود را انتخاب می کنند.

مدیرکل فرودگاه  های آذربایجان شرقی گفت: برای راه اندازی این سیستم 
در تبریز 1 میلیارد و 200 میلیون ریال هزینه شده است.

مصطفی صفایی افزود: این دومین سیستم صدور الکترونیکی کارت پرواز 
در کشور است که در فرودگاه تبریز به بهره برداری می رسد.

وی گفت: سیستم مربوط به ایران ایرتور می باشد و تلاش می گردد برای 
کلیه شرکت های هواپیمایی فعال در این فرودگاه راه اندازی و فعال شود.

پژوهشگران دانشگاه علوم پزشــکی مشهد با استفاده از 
مهندسی بازسازی سه بعدی و ســی تی اسکن در بالین، برای 
نخستین بار در کشور موفق به طراحی و ساخت پروتز آناتومیک 

استخوانی در دست با نام »سر رادیوس« شدند. 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد به نقل از عضو هیئت علمی گروه ارتوپدی 
این دانشگاه گزارش داد: شکستگی های سر استخوان رادیوس اغلب نیاز 
به بازســازی و جایگزینی با پروتز دارد تا پایداری آرنج حاصل شود، در 

غیر این صورت کماکان مشکل بیمار در چرخش ساعد باقی می ماند. 
دکتر امیر رضا کچویی افزود: به دلیل تحریم و قیمت بالای پروتزهای 
متال این محصول در کشور وجود نداشت لذا پس از مطالعات بسیار به 
این نتیجه رسیدیم که از تلفیق مهندسی بازسازی سه بعدی و سی تی 

اسکن در بالین می توان سر استخوان رادیوس را بازسازی کرد. 
وی ادامه داد: در قالب این طرح با همکاری گروه مهندسان قطعات 
لازم تهیه و اســتریل و با کمک گرفتن از امکانات موجود شامل سیمان 
ارتوپدی پروتز آناتومیک استخوان سر رادیوس تهیه و به عنوان تکنیک 

عمل معرفی شد. 
عضو هیئت علمی گروه ارتوپدی دانشــگاه علوم پزشــکی مشــهد 
درخصوص مراحل طراحی و ساخت این نوع پروتز نیز گفت: کیفیت تولید 
داخلی پروتز آناتومیک استخوان سر رادیوس کاملا مشابه نمونه خارجی 
و این در حالی اســت که بیمارانی که در آنها این پروتز استفاده می شود 

به طور مداوم تحت بررسی و ویزیت قرار می گیرند. 
طراحی و ساخت پروتز آناتومیک سر رادیوس با تلاش اعضای هیئت 
علمی و گروه جراحی ارتوپدی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد دکتر امیر 
رضا کچویی، دکتر محمدحسین ابراهیم زاده و با همکاری مهندس  اشکان 

صدیق صورت گرفته است. 

 نماینــده مردم شــادگان در مجلس 
شورای اســلامی گفت: وضعیت راه های 
خوزستان نگران کننده است و بسیاری از 
فرسوده  استان  این  مواصلاتی  مسیرهای 

شده اند. 
حجت الاســلام مجید ناصری نژاد، افزود: از 
وضعیت پروژه های وزارت راه و شهرســازی در 
استان گله مند هستیم، این استان نیازمند توجه 

بیشتری در این بخش است.
وی گفت: وضعیت خط راه آهن خرمشهر به 
تهران مناسب نیست و نیازمند ساماندهی است. 
وضعیــت فعلی این خط راه آهن که جزء اولین 
خط های احداث شده در کشور محسوب می شود، 

خطرناک است. 
 ناصری نژاد گفت: فرودگاه های استان نیز از 
لحاظ وسعت و تجهیزات دچار مشکلاتی هستند، 
این فرودگاه ها نیاز استان را مرتفع نمی کنند، با 
توجه به پایین بودن کیفیت پروازها در استان 
در اکثر مواقع شاهد بیشترین نرخ بلیط هستیم.

وی اظهار کرد: بســیاری از شهرهای استان 
ظرفیت فعالیت بندری دارند اما متأسفانه به این 

بخش توجهی نمی شود. 
نماینده مردم شــادگان در مجلس شورای 
اســلامی عنوان کرد: وضعیت راه های اســتان 
نگران کننده اســت، بســیاری از مســیرهای 
مواصلاتی استان فرسوده شــده اند. به صورت 
کلــی در بحث احداث و ســاماندهی وضعیت 
راه های استان دچار مشکلات بسیاری هستیم. 
آمار کشته ها و آسیب دیدگان حوادث رانندگی 
در اســتان روز به روز بیشتر می شود، در چنین 
شــرایطی اکثر پروژه های راه اســتان متوقف 

شده اند. 
وی همچنین با اشــاره به لزوم ساماندهی 
روشنایی مسیرهای مواصلاتی استان گفت: این 
مشکل باعث شده تا تعداد تصادفات در استان 
افزایش یابد. کمبودهای موجود در اســتان در 
زمینه راه روستانی نیز باید مورد توجه قرار بگیرد.

رئیس  اداره امور آب مهاباد گفت: مرحله 
دوم رهاســازی 3۰ میلیون مترمکعب آب از 
ســد مهاباد به سمت دریاچه ارومیه در سال 

جاری آغاز شده است. 
رضا جهینی ، افزود: این رهاسازی طبق مصوبات 
ســتاد احیای دریاچه ارومیه از امروز آغاز شده و تا 

14 اسفندماه سال جاری ادامه دارد.
وی ادامه داد: در این مدت رهاسازی آب با حجم 
20 مترمکعب در ثانیه انجام می گیرد که در قالب 
آن، در هر ســاعت سه مگاوات برق در نیروگاه سد 

مهاباد تولید و وارد مدار می شود.
جهینی با بیان اینکه مرحله اول این رهاسازی 
آذرماه ســال جاری با حجم 28 میلیون مترمکعب 
به سمت دریاچه ارومیه انجام شد، اضافه کرد: سال 
گذشــته نیز 12 میلیون مترمکعب آب در همین 

راستا رها شده بود.
رئیس  اداره امور آب مهاباد یادآور شد: براساس 
آخرین آمارهای انداز ه گیری شــده، 157 میلیون 
مترمکعب آب در پشت سد مهاباد ذخیره شده است 
که این مقدار نسبت به مدت مشابه سال گذشته 60 

درصد افزایش نشان می دهد. 
به گزارش ایرنا، سد مهاباد دارای 197 میلیون 
مترمکعب ظرفیت اسمی و 172 میلیون مترمکعب 
ظرفیت مفید اســت که علاوه بر تامین آب شــرب 
شهر، بیش از 12 هزار هکتار از اراضی کشاورزی این 

شهرستان را نیز زیر پوشش قرار می دهد. 
ســد مهاباد که در ضلع غربی این شهر احداث 
شده، تنها یک کیلومتر با شهر فاصله دارد و به همین 
لحاظ نزدیک ترین سد به مناطق مسکونی در جهان 

به شمار می آید.

پژوهشگران مشهدی موفق
 به ساخت پروتز آناتومیک شدند

افتتاح تصفیه خانه 3 بیمارستان در رشت

نماینده مردم شادگان در مجلس:

وضعیت راه های خوزستان 
نگران کننده است

رانندگان تاکسی در اردبیل 
کارت اعتباری معیشت می گیرند

زندگی کارتن خواب ها 
و کودکان کار 

در چهار راه های ورامین

معادن سمنان برای 3600 نفر شغل تولید کرد
تعداد معادن استان سمنان را طی چهار دهه اخیر 
نشــان می دهد، اضافه کرد: این استان رتبه دوم را 
از نظر تولید سولفات سدیم و فیروزه، رتبه سوم در 
تولید زغال سنگ و کرومیت و رتبه پنجم از لحاظ 

تعداد معادن را در کشور دارا است.
 رئیس  ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
سمنان بابیان اینکه برای جلوگیری از خام فروشی 
چندین واحد تولیدی در استان مستقرشده است، 
ابراز داشت: سمنان جز استان های تولید کننده فولاد 
در کشور محسوب می شود که با توجه به استراتژیک 
بودن تولید فولاد در جهان، قابلیت خاصی در این 

زمینه در استان فراهم است.
اســودی اضافه کرد: اکنون اســتان سمنان از 
مزیت های خوبی در بخش معدن برخوردار اســت 
به طوریکه رتبه اول از نظر تعداد معادن گچ، نمک 
سنگی، سلستین، زئولیت، سیلیس زینتی و سولفات 

سدیم سنگی را در کشور دارد.
وی افزود: خوشبختانه استان سمنان به لحاظ 
نــوع مواد معدنی بســیار غنی اســت و این مهم 
می طلبد تا پژوهش های بســیاری برای آنها در این 

خطه صورت گیرد.

کارخانه تولید مفتول لاستیک خودرو خاورمیانه افتتاح آزمایشی شد

مرحله دوم رهاسازی آب سد مهاباد به دریاچه ارومیه آغاز شد

پرورش قارچ دارویی به همت محققان استان فارس 

کارگران فولاد زرند به وضعیت استخدامی ها در این شرکت گلایه دارند


